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Gemeente Scherpenzeel
t.a.v. Burgemeester & wethouders
Postbus 100
3925 ZJ  SCHERPENZEEL

Scherpenzeel, 29 november 2021

Betreft: brandbrief toeristenbelasting verhoging

Weledelgestrenge burgemeester, edelachtbare wethouders en raadslieden

Dit is wederom een brandbrief naar aanleiding van een mailtje van de afdeling belastingen 
welke ik maandagochtend 29 november mocht ontvangen met daarin de volgende 
onheilspellende mededeling: 

Hierbij wil ik u alvast informeren dat er op dit moment een collegevoorstel ligt om de toeristenbelasting te 
verhogen van € 1,25 naar € 1,87 per overnachting. De reden hiervoor is dat de toeristenbelasting in Scherpenzeel 
relatief laag is. Door deze verhoging wordt het gelijkgetrokken met het landelijk gemiddelde. 
Over dit voorstel zal worden besloten in de vergadering van de gemeenteraad op 16 december.

Wat mijn toch keer op keer weer verbaast is dat we buiten uw medewerker …….., waar wij af en 
toe contact mee hebben voor met name met alle corona maatregelen die ook ons park 
hebben getroffen hebben, wij verder nooit contact met de gemeente hebben. Dat er toch nooit 
eens een informatief gesprek gevoerd wordt met Landgoed Ruwinkel: Hoe gaat het met jullie, 
wie zijn jullie, hoe zien jullie de toekomst?  Hoe staat Landgoed Ruwinkel in de markt? Wat is de 
problematiek waar jullie tegen aan lopen? En aan de hand van deze informatie uw beslissingen 
neemt.

Nee wat gebeurt er: in een periode waar in onze horeca wederom op apegapen ligt voor de 
zoveelste keer door alle corona perikelen plus de grote onzekerheden met betrekking tot de 
corona pandemie voet een verhoging van de toeristenbelasting van maar liefst 50% zonder dat 
er gehoor gegevens wordt aan ons als een mes in de rug!

Het kan toch niet zo zijn dat de reden van deze verhoging is in verband met het landelijk 
gemiddelde. Dank je de koekoek!  Gaan jullie nu werkelijk appels met peren vergelijken? 

Mooie kustplaatsen met drommen Duitsers of het internationaal aantrekkelijke Amsterdam 
vergelijken met corona brandhaard hier midden op de Biblebelt Scherpenzeel?  Of het toeristisch 
zeer aantrekkelijke Nationaal park de Utrechtse Heuvelrug (Woudenberg) waar de gasten
 zo het bos in lopen of mountainbiken vergelijken met het boerenland van 
Scherpenzeel wat bezaaid is met stinkende kippen mega stallen. 
Dit slaat echt als een koe op een varken! 
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Die megastallen waar voor de gemeente toentertijd fijn de vergunning voor heeft afgegeven 
(en waar wij heftig protest tegen hebben ingediend zonder succes) maar die regelmatig in het 
nieuws komen omdat er weer 20.000 kippen vernietigd moeten worden vanwege de vogelgriep, 
friponil of door de rapporten omtrent gezondheidsklachten in de Gelderse vallei door de fijnstof 
die mede veroorzaakt wordt door dezelfde mega stallen: nee daar trekken we de toeristen mee 
over de streep.

Nee het steekt weer dat er totaal geen contact is met ons bedrijf: we zien werkelijk waar nooit 
een kip van de gemeente: afgezien van de BOA’s of we wel aan alle regels voldoen (en dat 
doen we natuurlijk altijd). 

Zoals ik al zei mag het niet zo zijn dat de reden van verhoging van het tarief voor de 
toeristenbelasting is dat het aan het gemiddelde voldoet. Want als daar een reden voor zou zijn 
dan zou de centrale overheid hier regels voor opstellen. Nee het is een lokaal (gedrocht) welke 
iedere keer als een spook boven ons hangt overgeleverd aan de grillen van het alsmaar 
wisselende politieke bestuur.

Maar bovenal moet het in verhouding zijn. Het moet kloppen! Dit klopt van geen kant en dat kan 
ik u verzekeren.  Wij hadden toch graag eens wat meer contact gehad willen hebben met de 
beleidsmakers over de toekomst want is men wel op de hoogte dat wij in 2015 door Landal 
Greenparks als verouderd park de deur gewezen zijn? We hebben onze woningen redelijk op 
peil maar lees de reviews op de beoordelingssites maar: het zijn eenvoudige huizen die voldoen 
maar welke niet bovenaan staan qua luxe en comfort. De hoge cijfers die wij ontvangen is met 
name omdat we hier actief aan onze gasten om vragen en wij het op service gerichtheid goed 
doen. 

Doet u a.u.b. een prijsvergelijking met onze oude ketenmoeder en u zult zien dat wij aan de 
onderkant van de markt opereren. Daar horen lage prijzen bij: zo ook de toeristenbelasting.  Alle 
euro’s die wij verdienen steken we ook steeds weer in verbetering of liever gezegd op peil 
houden van onze accommodaties maar hier zit een max levensduur aan! Er komt een tijd dat wij 
dit niet meer voldoen aan de eisen van de toerist maar dan zitten we wel met toeristenbelasting 
wat aan het gemiddelde voldoet: krom toch? 

Wij zouden graag eens een gesprek met de gemeente willen hebben om te bespreken hoe we 
de toekomst aan moeten gaan vliegen. Hoe moeten we straks de energie transitie aangaan met 
verouderde vakantiewoningen wat nog op het aardgas zit? Want met de huidige cijfers is hier 
vanuit onze organisatie geen geld voor. Gaat gemeente Scherpenzeel liever 
voor de slacht van de kip met de gouden eieren? Klinkt niet logisch toch? 
Bezint eer gij begint! Indexeer jaarlijks de toeristenbelasting
: wees een betrouwbare partner overheid.
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We mogen in onze handen knijpen dat we ondanks de corona nog een redelijke bezetting 
hebben gehad omdat er nu eenmaal restricties zijn op vakanties in den vreemde. Wij hebben 
ook naar onze gasten toe onze prijzen, in tegenstelling tot andere recreatiebedrijven, nooit 
verhoogd. Waarom? Omdat we nu eenmaal een verouderd product hebben en we ook 
betrouwbaar willen overkomen naar onze gast. 
We snappen niet waarom de overheid niet als betrouwbare partner wil overkomen. We krijgen 
echt om de zoveel jaar weer problemen met u wegens onbezonnen daden. In recent verleden 
hadden wij een gentlemen agreement waarin de toeristenbelasting geïndexeerd zou worden 
aan de prijsinflatie: dat is eerlijk! Niet een verhoging van 50% in een crisistijd met als reden dat 
het niet voldoet aan het gemiddelde. Echt dit kan niet!!! 

In het toeristisch bekende Barneveld is de toeristenbelasting slechts 1,08
In onze mooie buurgemeente Renswoude (waar ze de financiën vaak wel op orde hebben) ook 
maar 0,75 en dan zit Scherpenzeel nu al op 1,25 per nacht en dat wil naar 1,87! Dat is werkelijk 
waar van de zotte en dit doet zo veel pijn aan onbegrip van wie wij zijn. 
 
Wij als prijsvechters bungalowpark mogen niet de dupe worden van de financiele incompetentie 
van de gemeente Scherpenzeel. 

Wij zijn een prijsvechter: onze prijzen zijn ver onder het gemiddelde van een vakantiepark. Ook 
in onze horeca zijn onze prijzen onder het gemiddelde dat zou ook voor de toeristenbelasting 
moeten gelden! 

Nogmaals we hopen dat u het boerenverstand zal laten prevaleren in deze en dat u als een 
betrouwbare partner wilt opereren en de toeristenbelasting indexeert zoals eerder al mondeling 
is toegezegd door u. Daarnaast hopen we ook snel met u om tafel kunnen 
(wanneer alle corona maatregelen uiteraard voorbij zijn) voor het 
bespreken van de langdurige toekomst van Landgoed Ruwinkel. 

Hoogachtend,
Hendrik van den Heuvel

Landgoed Ruwinkel 
Ruwinkelseweg 11
3925 MC  Scherpenzeel 

(maar ik liever zie ik hier de vlag van Renswoude wapperen). 


